



2024/0026020/1

إدارة المراسم

1. In General, to export any food stuff to Qatar you should be sure that the products comply Qatari Technical regulations and Standards T&S requirements. (List of T&S are Available on the website of MOPH/ Below link).
2. No need to get pre-permission from MOPH before importing food to Qatar.
3. All shipments must be attached with:
 - A. Health certificate that must be:
 - Issued by competent authority at the Country of origin / Exporting country,
 - Related to the shipment (General information about the producer or free sale certificate not accepted)
 - Include clear health attestations.
 - B. Original Halal Slaughtering Certificate for meat and poultry / Halal certificate for food items that contain ingredients of animal origin that must issue by Approved Halal Association in Qatar at the Country of origin / Exporting country (available on the website of MOPH), Related to the shipment and Include Halal attestations.
 - C. Temperature records where required.
 - D. MOPH may ask for additional documentation as requested specially in case of emergency cases.
4. Fulfills the special requirements in the precautionary measures list if it is included in (available on the website of MOPH).
5. Registering Food products in WATHEQ electronic system before importation to assure labeling compliance

يجب طلبات

اللوائح الفنية والمواصفات القياسية القطرية ذات الصلة. (قائمة بها متوفرة على موقع وزارة الصحة العامة / الرابط أدناه).

2. لا حاجة لإصدار تصريح مسبق من وزارة الصحة العامة قبل استيراد الأغذية الى دولة قطر

3. يجب إرفاق جميع الشحنات بما يلي:
أ. شهادة صحية أصلية تكون:

- صادرة عن السلطة المختصة في بلد المنشأ / بلد التصدير

- ذات صلة بالشحنة (المعلومات العامة عن منتج ما أو شهادة البيع الحر غير مقبولة)

- تحتوي إفادات صحية واضحة

ب. شهادة حلال / ذبح حلال أصلية للحوم والدواجن ومنتجاتها او المواد الغذائية التي تحتوي على مكونات من أصل حيواني صادرة عن جمعية حلال في بلد المنشأ / البلد التصدير معتمدة من قطر (القائمة متوفرة على موقع وزارة الصحة العامة) ، ذات صلة بالشحنة وتحتوي إفادات حلال واضحة.

ت. سجل درجات الحرارة عند الاقتضاء.

ث. وثائق إضافية حسب الحاجة خاصة في حالات الطوارئ وانتشار الأوبئة.

4. تستوفي المتطلبات الخاصة في قائمة الإجراءات الاحترازية إذا كانت مدرجة بها (القائمة متوفرة على موقع وزارة الصحة العامة).

5. تسجيل الأغذية واعتمادها على نظام واثق الالكتروني، قبل الاستيراد للتأكد من مطابقة معلومات بطاقة البيان للمتطلبات

<p>6. All information about registration and other information are available on the website (see link below)</p> <p>7. This is for all food from all countries and not related to certain country/ company</p> <p>8. To get information regarding Halal Authorities' approval, you can refer to the Halal Guide at the same web page.</p> <p>9. For more information, you can contact the Ports Health and Food Control Section at the following e-mail, as the section's team is happy to respond to any inquiries related to its competence port.health@moph.gov.qa</p> <p>Best regards</p> <p>https://www.moph.gov.qa/english/derpartments/healthaffairs/foodsafety/portshealthnfoodcontrol/Pages/default.aspx</p>	<p>6. جميع المعلومات حول التسجيل والمعلومات الأخرى متوفرة على الموقع (انظر الرابط أدناه)</p> <p>7. هذا لجميع المواد الغذائية من جميع البلدان وليس لها علاقة بدولة / شركة معينة</p> <p>8. لمعرفة متطلبات الموافقة على أي هيئة حلال لإصدار شهادة حلال، يمكن الرجوع الى دليل الحلال المتوفر على نفس الصفحة</p> <p>9. لمزيد من المعلومات يمكن التواصل مع قسم صحة المنافذ ومراقبة الأغذية على البريد الإلكتروني التالي حيث يسعد ريق القسم بالرد على أي استفسارات ذات صلة باختصاصه port.health@moph.gov.qa</p> <p>مع أطيب التحيات</p> <p>https://www.moph.gov.qa/english/derpartments/healthaffairs/foodsafety/portshealthnfoodcontrol/Pages/default.aspx</p>
--	---